
St. Joseph's Church | Église Saint-Joseph 174 RUE
WILBROD ST

THE CANTATA SINGERS OF OTTAWA

would like to thank

LES CANTATA SINGERS D'OTTAWA *Remercent*

Patrons/Mécènes (\$500 - \$999)

Leonard and Margaret Edwards
Eileen Johnson
Dorian Gerdes

Benefactors/Bienfaiteurs (\$100 - \$499)

Judith Dowler	Patricia Brooks
Joni Clegg	Pein-Pein Huang
John McElhone	Valerie Douglas
Ross Jewell	Michael P. Vanier
Diana James	Neil Crawford
Rosemarie Hoey	

Friends/Amis (\$50-\$99)

David Lafranchise



Cantata Singers of Ottawa

Artistic Director / Directeur artistique

Andrew McAnerney

Present

**Rachmaninoff Vespers by Candlelight /
Vêpres de Rachmaninov à la chandelle**

All-Night Vigil, Op37 (1915) Sergei Rachmaninoff (1873-1943)



Scan the QR code to retrieve the libretto. Then please mute your device.

Scannez le code QR pour récupérer le livret. Veuillez ensuite couper le son de votre appareil.

St. Joseph's Church / L'église Saint-Joseph
November 13th, 2021 at 8:00 pm /
Le 13 novembre, 2021 à 20hrs

Andrew McAnerney, Artistic Director / Directeur artistique

Raised in the British choral tradition, Andrew McAnerney is the Artistic Director of the Cantata Singers of Ottawa (CSO), director of the men and boys choir at Christ Church Cathedral, and artistic director of the Studio de musique ancienne de Montréal (SMAM).

Since his arrival in Canada in 2012, Andrew has guest conducted a range of choirs and orchestras including National Arts Centre Orchestra, Arion Baroque



Orchestra, Chamber Players of Canada, Elora Singers, Elmer Isler Singers, Choeur Louisbourg, and La Rose des vents.

Recent work has included performing at the Canadian national commemoration of Prince Philip, the release of a critically acclaimed CD of music from the Burgundy Court L'homme armé under the ATMA label with SMAM, and advocacy for a post covid safe return to singing and music making.

www.andrewmcanerney.com

Issu de la tradition chorale britannique, Andrew McAnerney cumule les postes de directeur artistique des Cantata Singers d'Ottawa (CSO), directeur du chœur masculin de la cathédrale Christ Church, et directeur artistique du Studio de musique ancienne de Montréal (SMAM).

Depuis son arrivée au Canada en 2012, Andrew a dirigé en tant qu'invité un éventail de chœurs et d'orchestres, notamment l'Orchestre du Centre national des Arts, Arion Orchestre Baroque, les Chambristes du Canada, les Elora Singers, les Elmer Isler Singers, le Choeur Louisbourg et La Rose des vents.

Parmi ses activités récentes, on compte la participation à la commémoration nationale canadienne du Prince Philip, la sortie d'un CD de musique de la cour de Bourgogne acclamé par la critique, L'homme armé, sous l'étiquette ATMA avec le SMAM, et le plaidoyer pour un retour au chant et à la musique en toute sécurité après la Covid.

www.andrewmcanerney.com

Cantata Singers of Ottawa

The Cantata Singers of Ottawa (CSO) exist to perform choral music to the highest standards, to promote choral music in Ottawa, and to support Canadian musical talent by commissioning Canadian composers, engaging Canadian musicians and by offering scholarships to young Canadian singers.

Founded in 1964, CSO is now in its 58th season of concerts presenting music from all over the world, from the Renaissance to present day, including performances from over 40 Canadian composers.

Prepandemic, CSO performed annually with the National Arts Centre beginning in 1969. In recent years, those concerts included Bach's St. Matthew Passion with conductor Trevor Pinnock, Beethoven's Ninth Symphony with conductor Alexander Shelley and Holiday Hits with conductor Rei Hotoda.

On December 4th, 2021, CSO will present Bach Cantatas by Candlelight at St. Joseph's Church, joined by professional soloists of the Studio de musique ancienne de Montréal and an orchestra of period instruments.

On April 30th, 2022, CSO will present a program of 20th century French music and a new choral work by Montreal composer Marie-Claire Saindon, commissioned by CSO.

Les Cantata Singers d'Ottawa

Les Cantata Singers d'Ottawa (CSO) se vouent à l'interprétation de haut niveau de la musique chorale, à la promotion de la musique chorale à Ottawa, et à l'essor du talent musical canadien. Ils réalisent cette mission par le biais de commandes auprès de compositeurs canadiens et de l'embauche de solistes canadiens, ainsi qu'en offrant des bourses aux chanteurs de la relève.

Fondés en 1964, les CSO ont à leur actif 58 saisons de concerts mettant en vedette de la musique de tous horizons, allant de la Renaissance à aujourd'hui, y compris l'interprétation d'œuvres de plus de quarante compositeurs canadiens. Avant la pandémie, les Cantata Singers se produisaient chaque année avec le Centre national des Arts et ce, depuis 1969. Ces dernières années, ces concerts comprenaient la Passion selon saint Matthieu de Bach avec le chef d'orchestre Trevor Pinnock, la Symphonie n° 9 de Beethoven avec le chef d'orchestre Alexander Shelley et les Succès du temps des Fêtes avec le chef d'orchestre Rei Hotoda.

Le 4 décembre 2021, les Cantata Singers présenteront les Cantates de Bach à la chandelle à l'église Saint-Joseph, avec des solistes professionnels du Studio de musique ancienne de Montréal et un orchestre d'instruments d'époque.

Le 30 avril 2022, les Cantata Singers présenteront un programme de musique française du XXe siècle et une nouvelle œuvre chorale de la compositrice montréalaise Marie-Claire Saindon, commandée par les Cantata Singers.

Sopranos

Kristi Aruja

Bonnie Day

Valerie Douglas

Rachael Gorni

Victoria Holland

Kim McMillan

Nicola Oddy

Cathy Patton

Anna von Holtzendorff

Tenors

Loyal Beggs

Jeff Boyd (soloist)

Gennaro Busa

Diane Chevrier Neil

Crawford

Christian Damus

Richard Fularczuk

Ross Jewell Karl

Mann

Altos

Barbara Ackison

Patty Bilodeau

Trish Brooks

Judy Brush

Janet Cover

Hannah Feagan

Mary Gordon

Diana James

Eileen Johnson

Grace Mann

Basses

Elias Dubelsten

Andrew Hodgson

Greg Huyer

Björn Johansson

Christopher Mallory

J.P. McElhone

Daniel Savoie

Glen Seeds

Mike Vanier

Get involved /

Appuyez-nous

We hope you will consider contributing to the choir so we can continue to make top-quality music in Ottawa. To make a donation, please visit our web site

www.cantatasingersottawa.ca

Nous espérons que vous envisagerez un don au chœur pour nous permettre de continuer à produire de la musique de qualité dans la région. Pour faire un don, visitez notre site web

www.cantatasingersottawa.ca

Volunteer / Soyez bénévole

Cantata Singers of Ottawa has been lucky to have wonderful and dedicated group of volunteers who take tickets and usher at concerts and help plan our special events. Whatever your skills and availability, we can use your assistance. If you would like to volunteer, please send an e-mail message to

csovolunteer@cantatasingersottawa.ca

Les Cantata Singers d'Ottawa ont la chance de pouvoir compter sur un groupe de bénévoles dévoués qui travaillent à la billetterie ou comme placiers lors de concerts et qui nous aident à planifier nos événements spéciaux. Quelles que soient vos compétences ou vos disponibilités, nous avons besoin de vous. Si vous souhaitez faire du bénévolat, veuillez envoyer un courriel à l'adresse : **csovolunteer@cantatasingersottawa.ca**
